
  

 

 

STANOWISKO 

Rady Miejskiej w Radomiu 

z dnia 30 stycznia 2023 r. 

 

Budowa Radomskiego Centrum Sportu trwa od 2016 roku, pochłonęła do tej 

pory ponad 225 mln zł. Wg pierwszej umowy budowa hali i stadionu miała zakończyć 

się w 2018 roku i kosztować miejską spółkę, która jest inwestorem ok. 110 mln zł. 

Hala sportowa została finalnie oddana do użytku dopiero z końcem 2021 roku 

a środki wypłacone wykonawcom oraz innym podmiotom szacuje się na kwotę ponad 

115 mln zł. Budowa stadionu (właściwie jedynie dwóch trybun na ok.8 tys. widzów) 

wciąż trwa. Łączne koszty, które poniesie Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji Sp. z o.o. 

(inwestor) szacuje się, że wyniosą ponad 270 mln zł.  

W porównaniu do pierwotnie planowanych 110 mln zł obecne 270 mln zł. nie 

tylko szokują wszystkich mieszkańców Radomia, ale również obciążają budżet 

naszego miasta. Należy przypomnieć, że finansowanie budowy odbywa się w 

zdecydowanej większości ( ok. 87%) z emisji obligacji przez miejską spółkę, środków 

własnych MOSiR oraz bezpośredniego dokapitalizowania spółki przez Gminę Miasta 

Radomia. Jedynym dofinansowaniem zewnętrznym budowy Radomskiego Centrum 

Sportu było dofinansowanie udzielone przez Ministerstwo Sportu i Turystyki. Taki 

montaż finansowy powoduje, że zwielokrotnione koszty budowy powodują zadłużenie 

miasta na dodatkowe kilkanaście lat.  

W sprawie budowy Radomskiego Centrum Sportu zostało złożonych kilka 

zawiadomień do prokuratury (Prokuratura Okręgowa w Lublinie, 2 Wydział ds. 

Przestępczości Gospodarczej, sygn. akt POIIDS20.2020S), zarówno ze strony MOSiR 

wobec wykonawców oraz inspektorów nadzoru, jak i wobec miejskiej spółki ze strony 

mieszkańców Radomia. Jednak mimo upływu kolejnych lat działania prokuratury nie 

przyniosły rozwiązania problemu a postępowania nadal się toczą, w naszym 

przekonaniu są to działania zbyt powolne. 

Zaangażowane środki finansowe w budowę wspomnianych obiektów są 

ogromne, kolejne aneksy i dofinansowania powodują, że inne niezwykle ważne 

inwestycje nie są realizowane, które powinny rozpocząć niemal natychmiast. 

Mając na uwadze powyższe, poprzez przyjęcie niniejszego stanowiska 

zwracamy się do Najwyższej Izby Kontroli o przeprowadzenie kontroli w zakresie 

wydatkowania środków publicznych w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji sp. z 

o.o. w Radomiu. NIK jest naczelnym organem kontroli państwowej i działając w 

oparciu o Konstytucję RP, Ustawę o NIK, Statut i Zarządzenia Prezesa Izby posiada 



wszelkie niezbędne narzędzia do przeprowadzenia rzetelnej kontroli wyjaśniającej 

prowadzącej do ustalenia czy wydatkowanie wspomnianych ponad 270 mln zł. było 

niezbędne a wydane środki zostały wydane w sposób prawidłowy, oszczędny  

i właściwy zgodny z obowiązującymi przepisami oraz regulaminami wewnętrznymi 

spółki. 

W żaden sposób nie przesądzając o wynikach kontroli niniejszym stanowiskiem 

zwracamy się o podjęcie działań kontrolnych w możliwie szybkim terminie. 

 

      Przewodnicząca Rady Miejskiej 

       Kinga Bogusz 


